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                       PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare a  Consiliului  local  municipal 

Târgu Mureş  din data de  20  septembrie  2021 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcţie, sunt prezenţi la  şedinţă 18 consilieri 

locali. D-nii consilieri Papai Laszlo şi Voicu Bogdan sunt conectaţi online la şedinţă. 

Absentează  d-nii consilieri  Şarlea Horea, Suciu Horaţiu şi Szabo Peter. 

Dl.  consilier Kelemen: - stimaţi colegi, declar deschisă şedinţa extraordinară a  

Consiliului local Târgu Mureş, de azi, 20 septembrie 2021. Ordinea de zi avem 3 proiecte de 

hotărâre. Supun la vot ordinea de zi. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? -  

Dl. Papai - pentru 

Dl. Voicu -. 

Cu 18 voturi pentru, ordinea de zi  a fot aprobată. 

(Nu a votat dl. consilier Pescar R.) 

Luăm act de informările pe care e avem, 11 la număr, le aveţi pe tablete. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului şi a transferului patrimoniului 

necesar începerii activităţii Direcţiei fiscale locale Târgu Mureş: 

Dl. consilier Kelemen:  - cine ne prezintă materialul pe scurt? Dl. Szoverfi, foarte 

pe scurt, vă rog. 

Dl. director Szoverfi: -  noua directie este pe ultima fază înainte a-şi începe 

activitatea, am primit acordul de la Agenţia Naţională a Funcţionarilor Publici, urmează ca 

prin aprobarea bugetului să putem începe efectiv de la 1 octombrie activitatea ca structură 

separată. Bugetul a fost constituit efectiv prin separarea,  luarea din bugetul mare a sumelor 

care erau afectate pe salarii şi pe restul bunurilor care erau pentru Direcţia de impozite şi 

taxe locale. Deci, nu există nici o altfel de modificare. De asemenea, preluăm patrimoniul 

care constă doar în calculatoarele, mobilierul şi de ce se folosea Direcţia de impozite şi taxe 

locale, iar ca şi contracte şi protocoale, preluăm toate contractele şi protocoalele care erau 

derulate prin Direcţia impozite şi taxe locale. De asemenea, la pct. 3 este necesar să se 

aprobe un proiect de buget pentru anul 2022, pentru ca în cazul în care bugetul de stat nu va 

fi aprobat până la 31 decembrie, să avem posibilitatea să lucrăm cu 1/ 12 dintr-un proiect de 

buget. 
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Dl. consilier Kelemen: - credeţi că este posibil să nu avem bugetul de stat până la 

31 decembrie? Dacă nu mai sunt intervenţii, supun la vot. 

Cine este pentru?  -18 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? - 

Dl. Papai -  de acord;  

Dl. Voicu, sunteţi de acord cu materialul nr. 1? Eu cred că nu cu noi socializează, 

vorbeşte cu cineva, dar nu cu noi.  

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind  modificarea  anexei 1 la Hotărârea Consiliului local 

municipal nr. 94/2021 privind modificarea anexei 1 la Hotărârea Consiliului local municipal 

nr. 332/2019 privind modificarea anexei 1 la Hotărârea Consiliului local municipal nr. 

145/2019 privind  revocarea H.C.L.M. nr. 8 din 31 ianuarie 2019 referitoare la aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii “Parcaj subteran, zona 

centrală Piaţa Trandafirilor” din Municipiul Târgu Mureş – varianta B, respectiv H.C.L.M. 

nr. 92 din 24 februarie 2011 privind aprobarea documentaţiei "Studiu de fezabilitate parcaj 

subteran, zona centrala - Piaţa Trandafirilor", beneficiar Municipiul Târgu Mureş, şi 

înlocuirea Anexei 1 la H.C.L.M. 255 din 30 august 2018. 

Dl. consilier Kelemen: - cine prezintă, pe scurt, materialul? 

D-na director Cătană Claudia: - prin proiectul de hotărâre se modifică   anexa 1 la 

Hotărârea Consiliului local municipal nr. 94/2021, astfel că se elimină trei poziţii a unor 

obiective de investiţii şi se realocă aceste sume la achiziţii autobuze pentru finanţarea din 

împrumut. Obiectivele eliminate sunt SF, PT execuţie reţea de biciclete – 800 mii, punctul 4 

– amenajare parc zona centrală cartier Belvedere Târgu Mureş etapa 2, şi poziţia 9 SF, PT 

execuţie parcări supraterane. Toate aceste sume se realocă pentru achiziţie autobuze noi, 

pentru  a putea  efectua  trageri în acest an, din împrumut.  

Dl. consilier Kelemen: - eu aş avea un prim comentariu. Cu materialul sunt de 

acord şi l-am şi aprobat în comisia de buget, însă aş ruga ADP-ul să vină cu un material 

separat, cu indicatorii tehnico economici pentru reţeaua de biciclete, cum se scrie, dar până 

la urmă este pista de biciclete pe malul pârâului Poklos, ca să putem include în buget la o 

rectificare următoare, că astfel fiind scos de aici, practic, rămânem fără acest proiecte care, 

cel puţin pentru mine şi probabil că şi pentru alţii este important.  

Dl. consilier Maior: - datorită faptului că la şedinţa trecută am cerut, şi v-am cerut 

şi dvs. domnule preşedinte, şi la final, încă o dată am repetat atunci, nişte date. O să le mai 

citesc o dată acum şi îi rog pe cei care răspund, fac lucru acesta pentru că ţine de buget, cine 

doreşte poate să se gândească înainte de a vota bugetul. O să rog primarul şi viceprimarii să-

mi dea răspunsurile  aşa cum  le-am cerut, pentru că dacă nu, o să mă văd nevoit să fac 

adresă în alte părţi şi nu-mi place. Menţionez că încă nu am făcut nici una şi de asta vreau 

nici să nu mă ocup. Care  este cuantumul plăţilor efectuate către  SC Salubritate Deva de la 

data încheierii contractului cu firma anterior numită şi până la data prezentei? În cazul în 

care au fost efectuate aceste plăţi, vă rugăm ca acestea să fie defalcate astfel:  descriere 

plată, perioadă şi cuantum. După emiterea Deciziei 1704 din 05.08.2021 a Consiliul naţional 

de soluţionare şi a contestaţiilor şi a Hotărârii nr. 415 a Curţii de Apel Mureş, există vreo 

plată efectuată către Salubritate SA Deva? În cazul în care există, vă rugăm să ne 

comunicaţi copie conform cu originalul  ale acestor înscrisuri, astfel: referat de necesitate, 

notă de fundamentare, propunere de angajare a unor cheltuieli, referat de plată, ordonanţare 

şi membrii care au votat din Consiliul local. Există vreo adresă, notă internă între  Direcţia 

economică şi Direcţia juridică  sau alte direcţii referitoare la plăţile efectuate care urmează a 
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fi făcute către Salubritate SA Deva? În cazul în care există, aceste documente le aşteptăm şi 

vă rugăm ataşarea lor.  

Mai am un lucru pe care trebuie să-l cunoască d-nii consilieri,  şi asta am cerut-o şi 

data trecută, care  este valoarea taxelor încasate de la cetăţenii târgumureşeni aferente 

curăţeniei de primăvară toamnă  2021, până la data prezentei? Care este valoarea taxelor 

încasate de la cetăţenii târgumureşeni aferente curăţeniei de toamnă 2021 până la data 

prezentei? Mai am o adresă dar nu o mai citesc. În ce priveşte bugetul,  

Dl. consilier Kelemen: - ştiţi că nu discutăm despre buget acum. Suntem  la 

materialul nr. 2.  

Dl. consilier Maior: - mă scuzaţi. Înseamnă că nu am fost eu atent. În cazul în care 

s-au făcut aceste plăţi, din punctul meu de vedere orice votaţi de acum încolo la rectificarea 

de buget, nu este legal pentru că ţine exclusiv de un buget votat la începutul anului  Nu poţi 

azi să defalci un buget iarăşi pentru comenzi pe care vrei să le dai tot la aceeaşi societate, 

sau le-ai dat  tot la aceeaşi societate la care i-a fost desfiinţat contractul. Mulţumesc mult. 

Dl. consilier Kelemen: - mă întorc la proiectul de hotărâre nr. 2. Dacă are cineva 

alte comentarii?  Supun la vot, vă rog să votaţi. 

Cine este pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 vot (Bălaş R.) 

(Nu au votat d-nii consilieri Maior C şi Moldovan C.) 

Dl. consilier Papai: - eu mă abţin,  pentru că  

Dl. consilier Kelemen: - am să rog tehnicul să facă ceva ca să-l auzim pe dl. Papai. 

Am înţeles că vă abţineţi, asta luăm în considerare, dar nu am înţeles ceea ce aţi adăugat 

după.  Presupun că este legat de pistele de biciclete. 

Dl consilier Papai:  - exact. Nu pot să votez ceva prin care să diminuăm nişte sume 

alocate pistelor de biciclete. 

Dl. consilier Kelemen: -  deci cu 15 voturi pentru şi 2 abţineri materialul a fost 

aprobat. 

Dl. consilier Maior: - aţi tăiat pista de biciclete şi încă două lucruri care erau votate 

şi ţineau de buget şi aţi … 

Dl. consilier Kelemen: - dl. consilier, nu vă supăraţi, dvs. aţi avut o intervenţie, v-

am lăsat să o faceţi, dar a fost legat de salubritate, respectiv de buget, dar evident că nu de 

materialul 2.  Rectificarea de buget este proiectul de hotărâre nr. 3. 

Trebuie să vă zic, de la tehnic, data viitoare să nu mai am acest microfon că mă 

deranjează foarte mult. Nici măcar eu nu mă înţeleg pe mine.  Şi se întâmplă regulat acest 

lucru. Este defect, nu ştiu ce se întâmplă.  

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local al Unităţii 

Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureş pentru anul 2021. 

Dl. consilier Kelemen: - avem varianta 3, am înţeles că aţi avut o discuţie în 

comisia juridică referitoare la varianta 2 care nu a  fost semnată de dl. primar, varianta 3 este 

semnată de dl. primar, deci cred că peste această problemă putem să trecem. Varianta 3 a 

fost rezultatul unor discuţii din comisia de buget, am adăugat foarte puţine puncte, dar s-au 

modificat câteva s-au adăugat două DALI-uri, unul pentru intersecţia  de la Cocoşul de aur 

şi unul pentru strada Dâmbu Pietros. S-a adăugat o sumă pentru artificiile de la sfârşitul 

anului şi s-a adăugat o sumă la anexa 2,  şi s-a adăugat o sumă pentru un  turneu de baschet. 

Totalul este 225 mii lei, dacă îmi amintesc bine. Dl. consilier, aţi avut intervenţia legată de 

rectificarea bugetului, dacă sunt alte intervenţii? 
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Dl. consilier Bălaş: - eu am un amendament, pentru că la precedenta rectificare 

bugetară, dl. primar Soos care de vreo 4-5 şedinţe nu ne mai onorează cu prezenţa, a spus că 

va identifica un teren în cartierul Unirii pentru amenajarea unei şcoli acolo şi de atunci nu l-

am mai văzut, de 4-5 şedinţe, şi neavând un răspuns, eu continui să vreau să începem un 

studiu de fezabilitate pentru mansardarea Gimnaziului Al. Ioan Cuza pentru că, cartierul a 

crescut foarte mult şi până terminăm noi mansardarea nu mai au copiii unde să meargă la 

şcoală.  Data trecută mi l-aţi respins, acum sper să treacă. Aşadar, vreau alocarea sumei de 

10 mii lei pentru acest studiu de fezabilitate la buget, şi 90 mii credit de angajament, iar 

banii, cei 10 mii lei să fie luaţi de la anexa 2 poziţia 546 – protocol şi reprezentare. 

Dl. consilier Kelemen: - dacă există altă intervenţie sau propunere? Nu văd pe 

nimeni să ceară cuvântul. În acest caz, trecem la votul materialul în forma originală şi dacă 

nu trece, atunci mergem la amendamentul d-lui Bălaş. Aş adăuga un singur lucru, dacă în 

cursul acestui an nu se identifică un teren, sunt de acord că mergem cu asta înainte. Cred că 

acum chiar dacă nu trece amendamentul acesta, nu înseamnă că nu este o problemă reală. 

Votăm forma originală şi dacă nu trece, trecem la amendament. Asta este procedura la 

fiecare material.  

Vă rog să începem procedura de vot şi să citiţi punctele.  

D-na director ec. Cătană. începem cu art. 2. Se aprobă validarea Dispoziţiei de 

primar nr. 1638 din 10.09.2021 privind modificarea bugetului UAT - Municipiul Târgu 

Mureş pe anul 2021, conform anexei A care face parte din prezenta hotărâre. 

Cine este pentru? – 13 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. consilier Voicu?  Sau dl. Papai? 

(Nu au votat d-nii consilieri Pescar R. şi Pui S.) 

Art. 3.  Se aprobă rectificarea bugetului local al Unităţii Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, în sumă de  589.331.622 lei - Anexa 

nr. 1. Şi aici voi citi toate influenţele pe total venituri şi cheltuieli la nivel de capitol, 

subcapitol şi titluri.  

Rândul. 1 Total venituri se rectifică bugetul local cu suma de + 19.836 531 lei. Buget 

rectificat 589.331.622 

Cine este pentru? – 14 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai: - pentru 

Dl. Voicu – pentru 

(Nu a votat dl. consilier Pui S.) 

Rândul 10 Cote defalcate din impozitul pe venit  se rectifică cu suma de 

+15.993.000, buget rectificat  221.882.000 lei. 

Rândul 25 Sume defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru finantarea cheltuielilor 

descentralizate la nivelul comunelor, oraşelor, municipiilor si sectoarelor Municipiului 

Bucuresti  , +623.000   buget rectificat  44.153.000. 

Cine este pentru? – 13 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai: - pentru 

Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Jakab I şi  Pui S.) 
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Rândul 97  TOTAL CHELTUIELI   19.836.531  buget rectificat    589.331.622 

Cine este pentru? – 13 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai: - pentru 

Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Jakab I şi  Pui S.) 

Rândul 99   CHELTUIELI DE PERSONAL  se rectifică cu suma de  +1.989.415   buget 

rectificat    104.800.053. 

Cine este pentru? – 11 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 3 voturi (Maior C., Moldovan C., Kiss Z.) 

Dl. Papai: - împotrivă 

Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Jakab I., Pescar R. şi  Pui S.) 

Rândul 100   BUNURI SI SERVICII  se rectifică cu suma de  + 11.761.030   buget 

rectificat  190.639.048. 

Cine este pentru? – 12 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 4 voturi (Maior C., Moldovan C., Kiss Z., Pescar R.) 

Dl. Papai: - abţinere 

Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Rândul 111   ASISTENTA SOCIALA   se rectifică cu suma de  + 76.000  buget 

rectificat   17.324.968.  

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

Dl. Voicu –  

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

TITLUL X  Proiecte cu finantare din fonduri externe nerambursabile aferente 

cadrului financiar 2014-2020 (cod  58.01 la 58.05+58.11+58.12+58.16) se rectifică cu 

suma de  +   67.000  buget rectificat     151.189.068. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Rândul 124    ALTE CHELTUIELI  se rectifică cu suma de    -115.000   buget  

rectificat   23.978.492. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

              Dl. Voicu – pentru 
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(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Mă întorc puţin la Rândul 143    Subvenţii,    se rectifică cu suma de    13.775.000    buget 

rectificat   434.770.745 lei. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 3 voturi (Maior C., Moldovan C., Pescar R.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R.,  Pui S. şi Kakassy B.) 

Rândul 132    Cheltuieli de capital,  se rectifică cu suma de     -7.350.300   buget 

rectificat     45.979.862. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

              Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Rândul 140 Rambursări de credite   se rectifică cu suma de   -500.000   buget rectificat     

8.000.000. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

              Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Am să citesc influenţele pe capitole – subcapitole la partea de cheltuieli. 

Rândul 142  Autoritati publice si actiuni externe    suma rectificată  -893.671   buget 

rectificat     57.021.724. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 vot  (Maior C.) 

Dl. Papai - pentru 

              Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri  Moldovan C., Papuc S., Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Rândul  164    Autoritati executive   se rectifică cu suma de  -893.671  buget rectificat     

57.021.724. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Rândul  165    Alte servicii publice generale  se rectifică cu suma de    +2.752.787  buget 

rectificat      6.919.902. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? -  
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Cine se abţine? – 4 voturi (Maior C., Moldovan C., Pescar R., Kiss Z.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Rândul  175    Servicii publice comunitare de evidenta a persoanelor  se rectifică cu suma 

de    12.000  buget rectificat   4.094.115. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

              Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Rândul  176  Alte servicii publice generale  influenţă 2.740.787 buget rectificat   

2.825.787. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 4 voturi (Maior C., Moldovan C., Pescar R., Kiss Z.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R. şi  Pui S.) 

Rândul  184   Ordine publica si siguranta nationala  influenţă  403.000   buget 

rectificat     16.852.164. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

              Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R., Tamasi Z. şi  Pui S.) 

Rândul  196  Politie comunitara  influenţă  373.000   buget rectificat     15.799.121. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

              Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R., Portik V. şi  Pui S.) 

Rândul  197   Protectie civila si protectia contra incendiilor influenţă  30.000  buget 

rectificat     1.053.043. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R., Frunda C., Papuc S. şi  Pui S.) 

Rândul  199  Invatamant  influenţă  3.736.650  buget rectificat     67.064.550. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  
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Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  228   Sanatate    influenţă  220.500 buget rectificat     21.653.805. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 1 vot (Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri Gyorgy A., Maior C., Papuc S., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  242  Alte institutii si actiuni sanitare  influenţă  8.500   buget rectificat   

14.059.500. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri  Portik V., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  243   Cultura, recreere si religie  suma rectificată  -2.239.000   buget rectificat   

36.948.653. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri  Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  263   Sport  influenţă  25.000  buget rectificat   9.155.000. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 3 voturi  (Maior C., Moldovan C., Pescar R.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri  Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  265  Intretinere gradini publice, parcuri, zone verzi, baze sportive si de agrement 

influenţă  -2.259.000  buget rectificat   18.952.199. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri  Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  267  Alte servicii în domeniile culturii, recreerii si religiei influenţă 100.000 buget 

rectificat     1.162.000 

Cine este pentru? – 13 voturi 
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Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi  (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri  Portik V., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  268   Asigurari si asistenta sociala  influenţă 140.000  buget rectificat   

49.462.463. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  290   Asistenta acordata persoanelor in varsta  influenţă 175.000 buget rectificat   

4.210.600 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 1 vot  (Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  293  Asistenta sociala pentru familie si copii  influenţă -74.000  buget rectificat     

2.522.485. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Kiss Z.) 

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  294  Crese  influenţă   -35.000   buget rectificat   7.223.346. 

Cine este pentru? – 11 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot  (Kiss Z.) 

             Cine se abţine? – 2 voturi  (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai – abţinere  

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri  Papuc S.,  Portik V., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  296  Ajutor social   influenţă  -51.000   buget rectificat     607.000 lei. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  298  Alte cheltuieli in domeniul asigurarilor si asistentei  sociale  influenţă 

125.000    buget rectificat   12.218.000. 
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Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  300  Locuinte, servicii si dezvoltare publica  influenţă  -2.545.500   buget 

rectificat     94.994.273. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai – abţinere  

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Kiss Z., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  319  Dezvoltarea sistemului de locuinte  influenţă  -3.677.000   buget rectificat   

13.281.512. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  320  Iluminat public si electrificari rurale influenţă  465.000   buget rectificat   

9.839.200 

Cine este pentru? – 11  voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 3 voturi (Maior C., Moldovan C., Pescar R.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Gyorgy A., Papuc S., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  321  Alte servicii în domeniile locuintelor, serviciilor si dezvoltarii comunale  

influenţă 666.500  buget rectificat  71.873.561. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 3 voturi (Maior C., Moldovan C., Pescar R.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

(Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., Frunda C. şi  Pui S.) 

Rândul  322   Protectia mediului  influenţă   1.967.157  buget rectificat    71.852.553. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Papuc S., Bălaş  R., şi  Pui S.) 



11 
 

Rândul  339   Salubritate  influenţă 1.967.157  buget rectificat   58.861.853 

Cine este pentru? – 14 voturi 

             Cine este împotrivă? - 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

             Cine se abţine? –  

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  347   Transporturi  influenţă  16.294.608    buget rectificat   163.111.535. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul 363  Transport rutier  influenţă  16.294.608    buget rectificat   163.111.535. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  369   Transport în comun  influenţă 13.715.000  buget rectificat   119.939.687. 

Cine este pentru? – 11 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 4 voturi  (Maior C., Moldovan C., Kiss Z., Pescar R.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Tamasi Z., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  370   Strazi Directia Tehnica influenţă 4.000  buget rectificat     22.357.700. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? – 2 voturi  (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Papuc S., Pescar R.,  Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Rândul  371   Strazi  ADP   influenţă 2.450.608   buget rectificat   20.689.148. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? -  

             Cine se abţine? –  

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Maior C., Moldovan C., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 3. Se aprobă rectificarea bugetului local al Unităţii Administrativ 

Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, în sumă de 589.331.622 lei - Anexa 
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nr. 1, respectiv secţiunea de funcţionare în sumă de 392.062.692 lei - Anexa nr. 1/SF şi 

secţiunea de dezvoltare în sumă de 197.268.930 lei – Anexa nr. 1/SD. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

             Cine este împotrivă? – 2 voturi  (Maior C., Moldovan C.) 

             Cine se abţine? –  

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Pescar R.,  Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 4. Se aprobă detalierea cheltuielilor bugetului local al Unităţii 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, în valoare totală de 

589.331.622 lei, conform Anexei nr. 2. 

Cine este pentru? – 11 voturi 

             Cine este împotrivă? – 2 voturi  (Maior C., Moldovan C.) 

             Cine se abţine? – 2 voturi  (Kiss Z., Pescar R.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Jakab I.,  Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 5. Se aprobă cheltuielile privind reparaţiile curente ale bugetului local al 

Unităţii Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, în sumă de 

34.890.210 lei – credite bugetare, respectiv 13.913.000 lei - credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/1, pe fiecare capitol şi subcapitol bugetar. 

Cine este pentru? – 14 voturi  

Cine este împotrivă? –  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 6. Se aprobă bugetul pentru Activităţi Culturale, Sportive şi Tineret a 

Unităţii Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş, pe anul 2021, în sumă de 

16.889.173 lei, conform Anexei nr. 2/2. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? –  

             Cine se abţine? – 4 voturi (Maior C., Moldovan C., Kiss Z., Pescar R.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 7. Se aprobă proiectele din fonduri externe nerambursabile ale Unităţii 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş finanţate din bugetul local, pe 

anul 2021  în sumă de 151.189.068 lei – credite bugetare,  respectiv 432.129.388  lei - 

credite de angajament multianuale, conform Anexei nr. 2/3. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? –  

             Cine se abţine? – 3 voturi (Maior C., Moldovan C., Pescar R.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 
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Art. 8. Se aprobă programul de investiţii publice, finanţate din bugetul local 

al Unităţii Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, în sumă 

de 46.079.862 lei – credite bugetare, respectiv 122.098.162 lei - credite de angajament 

multianuale, conform Anexei nr. 2/4. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? –  

             Cine se abţine? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Jakab I., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 9. Se aprobă bugetul activităţilor şi instituţiilor finanţate integral sau 

parţial din venituri proprii al Unităţii Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu 

Mureş pe anul 2021, în sumă de 31.499.872 lei, conform Anexelor nr. 3 şi 4, respectiv pe 

secţiuni conform Anexelor nr. 3/SF şi 3/SD. 

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? –  

             Cine se abţine? – 4 voturi (Maior C., Moldovan C., Pescar R., Kiss Z.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 10. Se aprobă bugetul creditelor interne al Unităţii Administrativ 

Teritoriale – Municipiul Târgu Mureş, în sumă de 14.230.856,00 lei, conform anexei nr. 

5, 6 şi 6/4. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? –  

             Cine se abţine? – 3 voturi  (Maior C., Moldovan C., Pescar R.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 11. Cu aducerea la îndeplinire a prevederilor prezentei hotărâri se 

încredinţează Executivul Municipiului Târgu Mureş prin Direcţia Economică. 

Cine este pentru? – 13 voturi  

Cine este împotrivă? –  

             Cine se abţine? –  

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Maior C., Moldovan C., Pescar R., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 12. În conformitate cu prevederile art. 252 alin. (1) lit. ”c” şi ale art. 255 din 

O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul Administrativ precum şi ale art. 3 alin. (1) din Legea nr. 

554/2004, privind contenciosul administrativ, prezenta Hotărâre se înaintează Prefectului 

Judeţului Mureş pentru exercitarea controlului de legalitate.  

Cine este pentru? – 13 voturi 

             Cine este împotrivă? – 2 voturi  (Maior C., Moldovan C.) 

             Cine se abţine? – 1 vot  (Pescar R.) 

Dl. Papai - pentru 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 
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Art. 13. Prezenta hotărâre se comunică tuturor direcţiilor/serviciilor 

publice/unităţilor subordonate. 

    Cine este pentru? – 14 voturi 

    Cine este împotrivă? –  

    Cine se abţine? – 1 vot (Maior C.) 

    Dl. Papai - pentru 

    Dl. Voicu – pentru 

              (Nu au votat d-nii consilieri   Moldovan C., Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Art. 1. Se aprobă rectificarea bugetului Unităţii Administrativ Teritoriale - 

Municipiul Târgu Mureş pe anul 2021, conform anexelor nr. 1, 1/SF, 1/SD, 2, 2/1, 2/2, 

2/3 , 2/4, 3, 3/SF, 3/SD, 4, 5, 6 şi 6/4 care fac parte integrantă din prezenta hotărâre. 

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? – 2 voturi  (Maior C., Moldovan C.) 

             Cine se abţine? – 1 vot (Pescar R.) 

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

            (Nu au votat d-nii consilieri   Bălaş  R., şi  Pui S.) 

Dl. consilier Kelemen: - supun  la vot proiectul de hotărâre integral, cu toate articolele 

aprobate. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Maior C., Moldovan C., Bălaş R.) 

             Cine se abţine? –  

Dl. Papai - abţinere 

             Dl. Voicu – pentru 

             (Nu a votat dl. consilier   Pui S.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru, 3 voturi împotrivă şi 1 abţinere.  

Astfel a trecut bugetul, deci, nu o să trecem la amendamentul d-lui Bălaş.  Am 

epuizat ordinea de zi, trecem la Diverse, în prima fază dau cuvântul d-lui Primar. 

dl. Primar Soos. – aş dori să fac o scurtă referire la amendamentul d-lui Bălaş. N 

zona cartierului Unirii  este în curs de achiziţie proiectul urbanistic, având în vedere că în 

ultimii 10 ani s-au dat fără o strategie, o sumedenie de autorizaţii minicartiere şi sunt 

probleme mari atât cu reţeaua de apă cât şi cu canalizarea pluvială. Această sistematizare a 

cartierului va permite atât regândirea reţelei stradale cât şi construirea unor clădiri, şcoli, 

grădiniţe, care sunt necesare, mansardarea Şcolii Cuza Vodă nu o să rezolve pe termen lung 

problema, o să fie o investiţie mare şi eventual câţiva ani va mai reuşi să facă faţă 

solicitărilor. În momentul de faţă ne-am înţeles cu unul dintre investitori, cedează 3000 mp 

în favoarea primăriei pentru a construi o creşă şi urmează ca în acest proiect de sistematizare 

a cartierului Unirii să se prevadă şi un lot mai mare de teren pentru a construi o şcoală 

primară şi gimnazială nouă, foarte probabil că o să fie nevoie şi o să fie foarte necesar o 

construcţie similară, având în vedere că în următorii ani sunt convins că o să fie multe 

solicitări de construcţii pe zonă, dar astea se vor aproba doar după ce avem o sistematizare 

gândită.  

Dl. consilier Maior: - se pare că din nou dl. primar uită cine era majoritar în 

Consiliul local şi cine vota toate strategiile. În ceea ce priveşte grădiniţa există loc, l-am şi 

identificat, am intrat cu hotărâre de consiliu, UDMR-ul nu a votat-o dar nu asta cred că e 
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important. Important este că atunci când ne referim la o societate care ne dă 3 mii mp, aşa 

cum zice dl. primar, ţin să-i aduc aminte că în momentul în care s-a votat cartierul din 

Libertăţii, i-am cerut acelui investitor să facă tot ce ţine de zone verzi, spaţiu de joacă, 

grădiniţă, sală de sport, şi nu a trebuit să investim noi bani.  Dar se pare că aici investitorul 

care este foarte apropiat de domnul, fost angajat al primăriei care este în relaţii foarte bune 

cu dl. primar, se pare că primeşte tot ce înseamnă autorizaţii şi nu va fi nevoie să investească 

bani. Ştiţi la cine mă refer, nu vă uitaţi la colegul dvs., e dl. Tibi Jozsa. Mai nou, intră prin 

primărie şi le cere angajaţilor primăriei anumite lucruri, chiar dacă nu este angajat al 

primăriei. Am cerut într-o adresă să-mi daţi răspuns la aceste lucruri, se pare că nu aţi dorit, 

sper că atunci când intră PUZ-ul acelui cartier să reuşiţi să înţelegeţi că nu poţi să faci 

diferenţă la un anumit privat, să-i ceri un anumit lucru şi la altul să te bucuri să îţi dă 3 mii 

mp. Poate că veţi înţelege lucrul acesta în timp. Vă mulţumesc că m-aţi ascultat. 

Dl. consilier Bălaş: - eu mă refer strict la problema asta, pe mine nu mă interesează x 

sau y că nu e treaba mea. Dar eu constat că în ultimul an de zile s-a votat construirea a cel 

puţin 9 blocuri în cartierul Unirii, acolo nu s-a mai pus problema de sistematizare. Eu o iau 

logic, nu ştiu cine a făcut blocurile, cum, de ce, cum îi cheamă, nu mă interesează, dar ştiu 

că noi aici, sau voi aici în consiliul local aţi aprobat 8-10-12 blocuri să se construiască în 

Unirii şi nu s-a pus problema de canalizare, de sistematizare, că nu avem drumuri, etc. Când 

trebuie să mansardăm o şcoală sau să facem o şcoală, nu mai ştie nimeni nimic, ce terenuri 

sunt, cum e treaba acolo, aşteptăm PUG, achiziţia PUG-ului, nu ştiu cum se achiziţionează 

PUG-ul, dar, mă rog, dacă se achiziţionează, se achiziţionează. Eu doar vreau, sau problema 

mea mare, sunt în Consiliul de administraţie al acestei şcoli, în calitatea mea de consilier 

loca, la fiecare şedinţă ni se atrage atenţia că scoala este supraaglomerată, colega mea de la 

UDMR Kakassy Blanka este în consiliu, a fost la ultima şedinţă şi iar ne-a rugat „vă rugăm 

faceţi demersuri că sunt clase cu 36 de copii”. Dacă amendamentul meu e picat, asta 

înseamnă că şansa pentru următorul SF de mansardare va fi iunie anul viitor, că noi vom 

adopta bugetul prin aprilie sau mai, performanţii aceştia de la guvernare. În iulie dacă fac 

amendament iarăşi pică, mai trece încă un an şi uite aşa trec anii. Un an s-a pierdu pentru 

mansardare Cuza, prin faptul că mie mi-aţi respins amendamentul în luna mai şi acum la 

rectificare, un an s-a dus. Un an e gata. Între timp, vor fi gata 8 blocuri. Problema acolo este 

stringentă. Eu sunt în contact direct, permanent şi aproape cu cei care se confruntă cu 

problema. De departe, din Tudor sau din centru nu se vede problema.  Nevăzând-o, credeţi 

că nu este. Este foarte mare problemă. Şi vă rog acum pentru că tot am avut discuţia asta, să 

vă aplecaţi cu seriozitate asupra acestei situaţii de acolo din Unirii, privind educaţia, nu mai 

este timp, cândva vom face, cândva vom drege, peste nu ştiu cât timp nu ştiu ce se va 

întâmpla. Că trec anii. Numai studiu şi construcţia  durează 2 ani. Asta dacă suntem speedy 

gonzales. Discursul meu de acum este să vă atrag atenţia că e o mare problemă acolo şi că 

dacă Bălaş face un amendament şi noi la fracţio ne-am înţeles nu ştiu ce şi nu mai aprobăm, 

nu e problemă, că Bălaş nu merge, nu se sufocă în şcoală.  E o problemă a comunităţi, a 

unui mare cartier care se extinde cel mai mult în ultimii ani. 

Dl. primar: - doar două informaţii scurte. Nu dl. Jozsa a donat terenul, ci altcineva. 

Dl. Jozsa nu are relaţii contractuale şi nu este investitor în zonă, sunt firme care construiesc, 
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dl. Maior, şi se emit autorizaţii de construire emise majoritatea încă de administraţia 

anterioară. Nu eu am făcut autorizările, staţi liniştit. Dvs. aţi făcut.  

Legat de mansardarea unei şcoli sau construirea unei şcoli, este aproape aceeaşi 

durată, SF, autorizări, extinderi construcţii. Şi nu o să rezolvi problema cu o mansardare 

simplă, dacă  este aşa de stringentă problema trebuie văzut Liceul Săvulescu în apropiere, 

dacă au clase disponibile. Nu ştiu câţi studenţi, elevi au şi asta poate fi o soluţie pe termen 

scurt până când se construieşte o nouă şcoală în zona Unirii. Eu aşa văd problema. Orice 

investiţie are etapele pe care trebuie să le parcurgă şi mansardarea o să dureze minim 3 ani 

de acum încolo. Minim, asta este situaţia, legislaţia, se scumpesc materialele de la o zi la 

alta. Licitaţiile sunt date peste cap, trebuie să le luăm de la zero. Trebuie să aveţi aceste 

lucruri în vedere, dl. Bălaş şi trebuie să  ne raportăm la realitate. Dacă este o problemă 

urgentă, haideţi să analizăm reţeaua şcolară în ce stadiu se află. Pentru că nu este o reţea 

foarte modernă cea din Târgu Mureş şi să vedem dacă găsim spaţii alternative pe un an sau 

2, până se face o investiţie şi se poate reglementa local problema. Asta este propunerea mea, 

dacă sunteţi de acord putem chiar săptămâna aceasta să faceţi o evaluare a şcolilor din 

apropiere, care  ce performanţe are şi câte clase libere are şi atunci putem vorbi despre o 

situaţie care să scoată din impas şcoala Cuza Vodă.  

Dl. consilier Maior:  - totuşi, mă bucur că după 3 luni de zile, după  ce am cerut să 

mi se spună oficial care este persoana care umblă prin primărie, discută cu directorii şi 

beneficiază de anumite acte din primărie, să aflu că e Tibi Jozsa. E bine că am auzit-o de la 

dvs. În ceea ce priveşte dacă este  sau nu este acţionar, nu am spus că este acţionar. Am spus 

că este un intermediar care lucrează la o societate  şi are contracte cu o societate care vine la 

dvs. şi intermediază anumite lucruri, pe care o ştiţi cu toţii.  

În ceea ce priveşte, revin, ce s-a întâmplat în anii trecuţi, am văzut de o jumătate de an, 

şi nu am vrut să intru în polemică cu dvs., că v-aţi asumat şi PUG-ul. Păi, dacă v-aţi asumat 

PUG-ul, cum veniţi acum să ne spuneţi că nu aveţi canalizare şi nu aveţi tot ce vă trebuie 

acolo  şi că mai trebuie să faceţi studii?  Aţi venit şi aţi spus că PUG-ul  vi l-aţi asumat, nu? 

Aţi făcut mare tam-tam, PUG care s-a început acum peste 10 ani. Când aveţi dreptate, când 

spuneţi că nu se poate face mansardare la o şcoală, pe care o puteţi face într-un an de zile 

fără nici o problemă, mai ales că lucrul acesta s-a cerut la începutul anului. V-am spus la 

începutul anului că votez bugetul pentru că m-am gândit că măcar o să aveţi  hai să nu zic 

bunul simţ, dar cunoştinţele necesare să-l şi cheltuiţi. Se pare că am ajuns la 7 rectificări şi 

tot rectificăm bugetul şi mai şi rectificăm cu societăţi care primesc în instanţă anumite 

decizii. Nu  vreau să mai intru în detalii, nici nu vreau să vă  atac personal. 

Dl. consilier Kelemen: -  mulţumesc foarte mult dl. Maior, că nu atacaţi pe nimeni 

personal.     

Dl. consilier Bălaş: - nu ştiu dacă a fost o greşeală de exprimare sau nu, dar dl. primar 

a spus că ar trebui să fac eu analiza reţelei şcolare şi să vedem dacă se pretează Liceul 

Traian Săvulescu, vreau să vă spun că eu nu am nici un atribut să fac nici o analiză. Eu sunt 

reprezentantul comunităţii locale, v-am sesizat o problemă, atributul de a analiza reţeaua 

şcolară, clasele spaţiile, aparţine exclusiv Direcţiei şcoli care se află în subordinea dvs d-le 

primar. Dvs trebuie să faceţi această analiză cu angajaţii din subordine, nu eu ca şi consilier 

local. Aa! Aveţi nevoie cumva de sprijinul meu în această problemă, sigur, pot să vin 
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voluntar să vă ajut la aşa ceva. Dar n u este atributul meu să mă ocup de acest lucru cum nu 

este nici atributul meu să deschid curţile şcolilor. Noi am dat aici o hotărâre de consiliu şi 

am văzut că curţile şcolilor tot nu-s deschise. Nimeni nu s-a întâlnit cu directorii de şcoli. Eu 

nu pot să fac o întâlnire să mă întâlnesc cu directorii de şcoli. V-aş ruga în măsura în care 

aveţi timp să organizaţi această întâlnire cu directorii de şcoli, ca să se deschidă curţile 

şcolilor care stau închise de 25 de ani şi eu cu mare drag, cu expertiza care o am pe subiect, 

vin şi voi sta alături de dvs ca să se deschidă o dată  curţile şcolilor. Mulţumesc. 

D-na consilier Frunda:  - foarte scurt şi în limba română, aş dori să terminăm şedinţa 

aceasta într-o notă optimistă. Şi aş dori să ne aducem aminte de ultimele 2 luni din oraş, 2 

luni în care oraşul a fost plin de evenimente de calitate şi frumoase, în sfârşit după 20 de ani 

oraşul nostru este plin de viaţă, avem multe evenimente frumoase şi de calitate şi pentru asta 

aş dori să vă mulţumesc şi dvs. fiindcă fără ajutorul dvs. nu am fi putut ca aceste evenimente 

să aibă loc la Târgu Mureş. 

 Aş avea o rugăminte către SPUM, dacă este posibil la şedinţa următoare să vină cu o 

modificare de regulament, prin care să fie prevăzută utilizarea bilingvă a tuturor însemnelor, 

respectiv a tuturor căilor de comunicare către relaţia cu publicul, atât la evenimente cât şi în 

spaţiile şi imobilele folosite de către dânşii. 

Dl. consilier Maior: - o întrebare mai avem, vizavi de Şcoala ardeleană dacă dl. 

primar poate să ne spună ceva, poate reuşeşte cumva să pună statuia Şcolii ardelene. Se pare 

că nu ne interesează.  

Dl. consilier Kelemen: -  presupun că o să primiţi răspuns în scris. 

Dl. consilier Maior: - d-na Frunda, nu am înţeles eu bine când aţi spus în limba 

maghiară, aţi spus că în ceilalţi 20 de ani nu s-a făcut atât de profesionist sau atât de bine? 

Poate că nu am înţeles eu bine în limba maghiară. Ce aţi spus în româneşte aţi spus corect, 

dar în maghiară nu ştiu dacă, poate nu am înţeles eu bine. 

D-na consilier Frunda:  - da, asta am zis. 

Dl. consilier Kelemen: -  vă mulţumesc, stimaţi colegi, declar închisă şedinţa 

extraordinară din data de astăzi.  

 

 

         Dl. consilier  Kelemen Atilla  – preşedinte de şedinţă  ______________________ 

         D-na Bâta Anca Voichiţa  -  Secretar  general  al  Municipiului Târgu Mureş ___ 

 

 

 

 


